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der 

Hvorfor og for hvem? Hvordan? Leverancer og milepæle Opfølgning Status 

Kommunika-
tion og for-
midling 

Medlemsrettede 
aktiviteter og tilbud  Lennart GeoDanmark tilbyder de kurser og webinarer, 

som medlemmerne har brug for til at løse opga-
ver i foreningen og spille en aktiv og engageret 
rolle i foreningens aktiviteter og arbejdsgrupper.  

Medlemstilbuddene består bl.a. af kurser i 
GeoDK, regionale møder om arbejdsprogrammet 
og webinarer om brug af datafordeler og ajourfø-
ring af GeoDanmarks data. 

GeoDanmark opfordrer alle medlemmer til at melde deres 
behov ind til Fællessekretariatet, som løbende tilpasser for-
eningens medlemstilbud efter de aktuelle behov og forenin-
gens økonomi. 

Alle medlemstilbud indeholder en evaluering af form, kvali-
tet og udbytte, både fra deltageres arrangørernes side. 

Der kan opstå behov for yderligere webinarer i løbet af året. 
Disse webinarer vil blive tilføjet løbende. 

GeoDanmark tilbyder en samlet plan for medlemstil-
bud med emner, tid og sted samt planlagt indhold i lø-
bet af årets første kvartal. 
 
Det giver medlemmerne mulighed for at planlægge 
egen deltagelse samt til at efterspørge yderligere til-
bud og foreningen får via tilmeldingerne information 
om den tilbyder de rette medlemstilbud. 
 
Ved afslutning af hvert kvartal evaluerer Fællessekre-
tariatet kvalitet og kvantitet af årets medlemstilbud.   

Q1: Der er fastsat datoer for 12 
webinarer i løbet af året. Der ligger 
en samlet plan på hjemmesiden. Der 
udsendes evalueringsskema efter 
webinarer og kurser.  

Maj: Årets fysiske kurser er planlagt.  
Inden sommeren bliver webinarer 
for Q3 lagt fast og online. 

Sep.: De to fysiske GeoDanmark-kur-
ser er afholdt som planlagt. Der har 
indtil videre i 2023 været afholdt 21 
kurser og webinarer, nogle åbne for 
alle og andre kun for specifikke mål-
grupper.  

Dec.: Intet nyt 

 

 
 
 
 
 
 
 

Strategisk kommu-
nikation Mette og 

Sigrid 
Samarbejdet i GeoDanmark om kortlægning rum-
mer både en forpligtigelse og en lang række for-
dele. Foreningens medlemmer efterlyser en 
større viden og forståelse herfor på ledelsesni-
veau i kommuner og stat.  

Sekretariatets arbejde med udvikling af den stra-
tegiske kommunikation skal derfor bidrage til at 
sikre en bredere forståelse, en forankring og de 
nødvendige ressourcer til kort- og dataarbejdet i 
både kommuner og stat.  

Via et samarbejde med ekstern konsulent vil sekretariatet 
udvikle et koncept for kommunikation til ledelseslagene, som 
sekretariatet efterfølgende kan anvende i den fortløbende 
kommunikation. 

Indsatserne kan fx være kommunikation via LinkedIn, 
GeoDanmarks nyhedsbreve og synlighed på faglige konferen-
cer, erfamøder el.lign.  

Desuden skal det undersøges hvordan KTC lederfaggruppen 
kan hjælpe med erfaringer i forhold til at nå ledelseslaget. 

Det overordnede mål er, at foreningens medlemmer 
ultimo 2023 oplever, at opgaverne i GeoDanmark bli-
ver højere prioriteret i kommuner og stat.  

I Q4 følger sekretariatet op på, om målsætninger for 
den strategiske kommunikation i 2023 er opnået – 
både de målbare og de kvalitative målepunkter, som 
bestyrelsen forventes at fastsatte i Q1. 

 

Q1: Bestyrelsen har 10. februar fast-
sat målbare og kvalitative målepunk-
ter for den strategiske kommunika-
tion. Der arbejdes videre med en 
kommunikationskonsulent.  

Maj: Kernefortællingen for GeoDan-
mark er godkendt, og der er oprettet 
en LinkedIn profil.  

Sep.: Besluttet på bestyrelsessemi-
nar at afslutte samarbejdet med 
kommunikationskonsulenten og 
overdrage opgaven til Sigrid fra KL og 
Gry som kontaktperson for bestyrel-
sen. Overdragelsesmøde med konsu-
lenten er planlagt til primo oktober. 

Dec.: Overdragelse er sket og der ar-
bejdes med at opsætte nyhedsbrev 
til den strategiske kommunikation til 
ledelseslaget. 

 

 
 

Kommunikation til 
GIS- og andre fag-
medarbejdere  

Anders og 
Sigrid 

Målet med kommunikationen er at kommunale 
GIS og tekniske fag-medarbejdere er klar over de 
aktiviteter GeoDanmark tilbyder og hvilke opga-
ver kommunerne har i relation til GeoDanmark 
samt hvordan opgaverne skal løses.  

 

Kommunikationen henvender sig til alle kommu-
nale GIS- og andre fagmedarbejdere som arbej-
der med GeoDanmarks data eller på anden måde 
deltager i GeoDanmark. 

Aktiviteten dækker over nyheder og velkomstpakke. 

Sekretariatet koordinerer løbende kommunikation af refera-
ter og nyheder på hjemmesiden. Ligeledes arbejdes der med 
at lave små justeringer på hjemmesiden. 

En lille arbejdsgruppe udvikler også en velkomstpakke eller 
forløb, f.eks. i form af korte videoer samt andet relevant ma-
teriale eller vejledning. 

Q1: Udvikling af velkomstpakke. 

Q2 og Q3 De første velkomstpakker er sendt ud og 
der udvikles på hvordan sekretariatet kontakter ”nye” 
medarbejdere. 

Q4: Spørgeskema til alle medarbejdere der har mod-
taget velkomstpakken i løbet af året, så effekten kan 
måles. 

Q1: Bestyrelsen har fået præsenteret 
indholdet af velkomstpakken 29. 
marts. 

Maj: Velkomstpakke bliver testet hos 
5 nye medarbejdere.  

Sep.: Der er arbejdet videre med vel-
komstpakken samt et system der au-
tomatisk kan udsende mails til de 
nye medarbejdere. 

Dec.: Der arbejdes på nyt mailpro-
gram til udsendelse af færdigtestet 

 

Grøn Projektet er i god gænge 
Gul Aktiviteten er forsinket eller udfordret 
Rød Aktiviteten kører ikke planmæssigt 
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der 

Hvorfor og for hvem? Hvordan? Leverancer og milepæle Opfølgning Status 

velkomstpakker (mailforløb) til nye 
medarbejdere. Der er 28 tilmeldte. 

Dataudstilling Anders Formålet med at GeoDanmark deltager i dialog-
forummet er at få en formaliseret vej for 
GeoDanmarks parter til drøftelse og håndtering 
af spørgsmål om drift og udstilling af GeoDan-
mark grunddata.  

Forummet skal give mulighed for at sætte fokus 
på GeoDanmarks væsentlige udfordringer og be-
hov omkring dataudstilling. 

SDFI, KL, kommuner og Fællessekretariatet delta-
ger i forummet. 

Parterne i forummet orienterer hinanden om relevante em-
ner og planlagte aktiviteter 

Kommunerne indsamler og prioriterer emner, ønsker eller 
andre spørgsmål til udstilling af GeoDanmarks grunddata.  

Dialoggruppens kommunale medlemmer kan også med-
bringe øvrige GeoDanmark specifikke emner. 

Fællessekretariatet udsender halvårligt et nyhedsbrev til 
GeoDanmarks parter om arbejdet i forummet. 

GeoDanmark deltager aktivt i de fire årlige møder og 
orienterer GeoDanmarks bestyrelse om forhold af 
strategisk karakter. 

Q2 nyhed på hjemmesiden om drøftelser og beslut-
ninger 

Q4 nyhed på hjemmesiden om drøftelser og beslut-
ninger 

Q1: Møder i dialoggruppen fastlagt 
til 21. marts, 7. juni. 

Maj: Der udsendes nyhed efter mø-
det 7. juni 

Sep.: Næste møde er 27. september, 
hvor transitionen af Datafordeleren 
og kommunernes oplevelser af 
denne er til orientering/drøftelse. 

Dec.: Årets sidste møde var den 6. 
december, hvor det fortsat var tran-
sition af Datafordeler og kommuni-
kation herom, der var på dagsorde-
nen samt metadata på de hydrologi-
ske produkter. 

 

Data, system 
og specifika-
tion 

Strategi for 
GeoDanmark grund-
data 

Jens og 
Anders 

Arbejdet med ”strategi for GeoDanmark grund-
data” har været i gang siden april 2021 så besty-
relsen strategisk kunne drøfte og definere ram-
merne for specificeringen af GeoDanmark grund-
data generelt, og særskilt for arbejdet henimod 
en ny specifikation. 

Formålet er at bestyrelsen skal kunne stå inde for 
de grunddata vi har i GeoDanmark og kan træffe 
beslutninger om, i hvilken retning GeoDanmark 
grunddata skal udvikle sig. 

Offentlige og private anvendere skal kunne stole 
på de data de anvender i deres løsninger. 

Tilstanden af GeoDanmark grunddata er vurderet ud fra en 
analyse af anvendelsen af data, kontrol af fuldstændighed og 
tematisk korrekthed samt regler og fejl i data. 

Arbejdsgruppen foretager en tilpasning mellem data og spe-
cifikation og arbejder videre med, hvad de forretningsmæs-
sige krav til data fremadrettet skal være. 

Arbejdet hen imod en ny specifikation skal planlægges og be-
skrives i en projektbeskrivelse. 

Arbejdsgruppen orienterer GeoDanmarks bestyrelse 
om fremdriften. 

Q1 Kommunikation om tilpasning af data og specifika-
tion til eksterne anvendere er gennemført 

Q1 Projektbeskrivelse med milepæle for det videre ar-
bejde er godkendt af bestyrelsen 

Q2 Oprydning i grunddata skal ske inden årets data-
produktion 

Q1: Projektet har afrapporteret til 
bestyrelsen 10. februar.  

Arbejdsgruppe har siden haft fokus 
på at definere, hvilke kendetegn der 
skal være for GeoDanmark grund-
data fremadrettet, mens SDFI arbej-
der med se på reglerne i GeoDK og 
kommer med et indspil til arbejds-
gruppen. 

Der arbejdes på kommunikationen 
om den kommende tilpasning af data 
og specifikation. 

Beskrivelse af det videre arbejde fo-
relægges bestyrelsen til juni. 

Maj: Oprydning af grunddata er i 
gang.  

Sep.: Bestyrelsen har efterspurgt en 
samlet afrapportering på arbejdet, 
herunder økonomiske overvejelser 
om der videre forløb til bestyrelses-
mødet 22. september. Dette udsky-
des til mødet 1. november 2023 

Dec.: Bestyrelsen godkendte 1. no-
vember den samlede afrapportering 
og godkendte overordnet budget og 
tidsplan samt et første udkast til pro-
jektbeskrivelse. Der er fundet en PL 
til opgaven, som beskrives yderligere 
til bestyrelsens næste møde. 
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fokusområ-
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Aktiviteter Tovhol-
der 
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GeoFA i GeoDan-
mark Mette GeoFA, som nu er en del af GeoDanmarks data-

portefølje, skal implementeres i foreningen. 
GeoFA-gruppen skal derfor arbejde med at syn-
liggøre muligheder og potentialer ift. dataregi-
strering, vedligehold, udstilling af data på tværs 
af stat og kommuner.   

GeoFA tilgodeser partnernes behov for at arbejde 
med geografiske data, der har forskellig kvalitet, 
ajourføringsfrekvens og udbredelse. 

De næste to år vil være en modningsproces, hvor 
GeoDanmarks medlemmer ser på muligheder og 
gevinster ved fælles data.  

GeoDanmark afholder dialogmøder med både aktive og ikke-
aktive brugere af GeoFA for at identificere barrierer og løs-
ninger. Målet er at fjerne barrierer for GeoDanmarks parter, 
så de kommer i gang med at arbejde med GeoFA. 

GeoFA-gruppen undersøger i hvilket omfang kommunerne 
og Staten har data liggende i lokale databaser, som med for-
del kan omlægges til GeoFA. 

GeoDanmark tilbyder undervisning til både gis- og fagmedar-
bejdere i GeoFA.  

Primo 2023 opgøres mængden af data i GeoFA og an-
tallet af kommuner, der bruger GeoFA.  

I Q4 følger GeoFA-gruppen op på, om målsætninger 
for både de målbare og de kvalitative målepunkter, 
som er fastsat i Q1 2023, er nået. 

 

I 2023 har GeoDanmark afholdt 2-5 dialogmøder med 
kommuner, der ikke er aktive brugere eller ikke har 
redigeret data indenfor det seneste år. 

Q1: Bestyrelsen bliver løbende orien-
teret om dataindhold og kommuner-
nes aktivitet i GeoFA.  

Bestyrelsen har valgt at udskyde 
strategiske beslutninger omkring 
GeoFA og arbejder caseorienteret 
det næste halve år.  

Maj: Der bliver arbejdet med at for-
bedre GeoFA specifikationen inden 
der åbnes for ilægning af data i flere 
temaer.  

Følg med i GeoFA-gruppens arbejde 
her: GeoFA-gruppen - geodanmark 

Sep.: Arbejdet forløber planmæssigt 
og gruppen holder arbejdsdag/work-
shop 25. september. 

Dec.: Der arbejdes på specifikation i 
takt med åbning af flere temaer og 
der er planlagt en ny arbejdsdag i 
SDFI 16. januar 2024. 

 

Administrativ ajour-
føring Mette Siden GeoDanmark blev dannet, har det været 

ambitionen, at GeoDanmark grunddata skulle 
ajourføres via administrativ ajourføring, så data 
afspejler den nyeste geografiske udvikling. Besty-
relsen ønsker nu at få afdækket muligheder og 
konsekvenser ved at øge kommunernes forpligti-
gelse til administrativ ajourføring af objekterne 
bygning og vej. 

Formålet er at kunne udstille GeoDanmark 
grunddata med en højere og mere ensartet aktu-
alitet og dermed bidrage til et bedre administrati-
onsgrundlag.  

Det vil gavne offentlige myndigheder og andre 
anvendere, der arbejder med fagsystemer tilknyt-
tet geografi for vej og bygning, borgere og virk-
somheder.  

På baggrund af gennemførte interview i 2022 af udvalgte 
kommuner samt spørgeskema til alle kommuner beskriver 
arbejdsgruppen kommunernes nuværende praksis ifm. lø-
bende ajourføring og de muligheder og udfordringer kommu-
nerne ser ift. at skulle etablere mere løbende ajourføring. 
Det belyses også hvilke ressourcer, der skal anvendes for at 
kunne opnå den ønskede effekt. 

Bestyrelsen får derved et grundlag for at kunne vurdere for-
dele og udfordringer ved evt. at øge kommunernes forpligti-
gelse til administrativ ajourføring af objekterne bygning og 
vej.  

Bestyrelsen drøfter mulige forslag til øget løbende ajourfø-
ring med foreningens medlemmer – fx skriftlig høring eller 
dialog med interessenter. 

Q1: Statusbeskrivelse – information om arbejdsgrup-
pens arbejde 

Q2: Opstilling af løsningsforslag til behandling i besty-
relsen. Drøftelse med medlemmerne på de regionale 
møder 

Q3: Høring af parterne 

Q4: Beslutningsgrundlag til bestyrelsen. Beslutning på 
repræsentantskabsmødet 2023 

Arbejdsgruppen vil løbende informere GeoDanmarks 
medlemmer om fremdriften i arbejdet – minimum om 
hver enkelt milepæl. 

Q1: Statusbeskrivelse givet på besty-
relsesmødet 29. marts. 

Maj: Der arbejdes forsat på beslut-
ningsgrundlaget. 

Sep.: Projektet blev afrapporteret til 
bestyrelsen 22. september og anbe-
falingerne sendes til behandling i Ad-
ministrativt Ajourføringsforum. 

Dec.: Afsluttet 

 

Bedre ortofoto Mette Arbejdet skal afklare omfanget af de udfordrin-
ger, som GeoDanmarks medlemmer oplever med 
det eksisterende ortofoto, og komme med for-
slag til etablering af bedre ortofoto. 

På baggrund af gennemførte interview i 2022 af udvalgte 
kommuner samt spørgeskema til alle kommuner beskriver 
arbejdsgruppen kommunernes udfordringer med det eksiste-
rende ortofoto og ønsker til bedre ortofoto.  

Det giver et grundlag for at kunne vurdere værdien af hvilke 
former for forbedringer af ortofotos, arbejdsgruppen skal ar-
bejde med. 

Arbejdsgruppen opstiller scenarier, forslag og overvejelser til 
etablering af bedre ortofoto, som drøftes med bestyrelsen 
og foreningens medlemmer – fx skriftlig høring eller dialog 
med interessenter. 

Q1: Statusbeskrivelse 

Q2: Opstilling af løsningsforslag til behandling i besty-
relsen 

Q3: Høring af parterne 

Q4: Beslutningsgrundlag til bestyrelsen 

Arbejdsgruppen skal løbende informere GeoDan-
marks medlemmer om fremdriften i arbejdet – mini-
mum om hver enkelt milepæl. 

Q1: Statusbeskrivelse givet på besty-
relsesmødet 29. marts. 

Maj: Der arbejdes forsat på beslut-
ningsgrundlaget. 

Sep.: Projektet blev afrapporteret til 
bestyrelsen 22. september og anbe-
falingerne sendes til behandling i 
Produktionsforum. 

Dec.: Afsluttet 

 

Sammenstilling af 
data Anders Formålet er at kvalificere om ”Sammenstilling af 

data” er et forretningsområde, som GeoDanmark 
skal tage ind i forbindelse med udarbejdelsen af 

Fællessekretariatet nedsætter en arbejdsgruppe med delta-
gelse fra begge parter og sekretariatet. 

Q2 beslutningsoplæg til GeoDanmarks bestyrelse er 
udarbejdet 

Q1: Ønske om sammenstillede data 
fra naturstyrelsen er inddraget i pro-
jektet.  

 

https://www.geodanmark.dk/projekt/geofa-gruppen/
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en ny strategi for GeoDanmark som forventes i 
2024. 

Aktiviteten skal understøtte forvaltningsbehovet 
hos GeoDanmarks parter. 

Arbejdsgruppen skal bl.a. kortlægge, hvilke nye behov 
GeoDanmarks parter har for sammenstillede data, samt 
hvilke løsninger som allerede findes og leveres af eksterne.  

Det vil også være relevant at arbejde med pilotforsøg, som 
kan give eksempler på sammenstillede data og dermed bi-
drage til beslutning i GeoDanmarks bestyrelse. 

Q3 GeoDanmarks bestyrelse har truffet beslutning 
om, hvorvidt sammenstilling af data er et forretnings-
område som tages ind i foreningen 

 

Maj: Der arbejdes på et spørgeskema 
til kommunerne som led i kortlæg-
ning af eksisterende løsninger.  

Sep.: Svar fra spørgeskema behand-
les i projektet og et endelig beslut-
ningsgrundlag forelægges bestyrel-
sen 1. november. 

Dec.: Bestyrelsen godkendte 1. no-
vember, at GeoDanmark ikke tager 
sammenstilling af data ind som et 
nyt forretningsgrundlag, men i for-
bindelse med strategiarbejdet i be-
styrelsen drøfter, hvordan forenin-
gen fremadrettet kan have fokus på 
sammenstillede løsninger, som ram-
mer den brede anvendelse. 

Demonstrationspro-
jekt om VRD Lennart Fordi der fra foreningens medlemmer har været 

efterspørgsel på at kunne anvende vejreferen-
cen, skal det afprøves hvad der mangler for at 
man kan skabe direkte anvendelse af vejreferen-
cen vha. omsætningsnøgler fra GeoDanmark til 
VRD, og videre til et andet system.  

I sidste ende peger projektet på at undersøge om 
koblingen mellem GeoDanmark grunddata og 
vejfagssystemerne åbner mulighed for at data 
kan benyttes til ruteberegning. 

Fællessekretariatet undersøger om der er praktiske erfarin-
ger, der kan lede os videre til et første skridt i udviklingen af 
en anvendelse af vejreferencen. 

Med udgangspunkt i undersøgelsen fra 2018, skal det under-
søges, om de mangler der blev påpeget, kan tilvejebringes 
gennem vejreferencen fra vejfagsystemerne. 

Q2: Undersøgelsen er gennemført 

Q4: Fremlæggelse af aktivitetens resultater på 
GeoDanmarks repræsentantskabsmøde 

Q1: Arbejdet er sat i gang. 

Maj: Processen skal afklares 

Sep.: Det undersøges med leveran-
døren, hvilke muligheder der er for 
at anvende vejreferencen i forbin-
delse med ruteplanlægning. Der fo-
relægges et notat med resultatet til 
bestyrelsen 1. november. 

Dec.: Leverandøren konkluderer, at 
det vil kræve væsentlige investerin-
ger, hvis GeoDanmark grunddata 
skal kunne anvendes til rutebereg-
ninger. Der afrapporteres til besty-
relsen i februar 2024. 

 

 
 
 

Vand og klima Jens og 
Lennart 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

GeoDanmark gennemfører et dataprojekt, som 
involverer alle kommuner i dataforbedring til hy-
drologiske beregninger. 

Derved understøtter det kommunernes arbejde 
med klimatilpasning og forbedrer højdemodel-
lens anvendelse hydrologiske beregninger. 
 
Projektet er finansieret via statens digitaliserings-
strategi og kommunerne kan få delvis kompensa-
tion, hvis de deltager i projektet. Kommunerne 
kan søge om at deltage i projektet igennem 
GeoDanmark. 

 

 

 

 

Projektet arbejder med tre primære spor: 1) Støttedata og 
hjælpeværktøjer, 2) læringsforløb og 3) en semi-automatisk 
kvalitetsforbedring af data.  

1) Udvikling af støttedata, hjælpelister og hjælpe-værktøjer 
i GeoDK sker i dialog/ samarbejde med kommunerne. 

2) Arbejdsgruppen afholder læringsforløb for kommuner-
nes GIS- og vandløbsmedarbejdere. Her kan kommu-
nerne få hjælp til opgaverne i takt med at arbejdet skri-
der frem i den enkelte kommune.  

Niras hjælper med at forbedre tilpasningslaget vha. GIS ana-
lyser, machine learning og manuel efterbearbejdning. Målet 
er at reducere den kommunale opgave. 

Kvaliteten af tilpasningslaget bliver evalueret både 
kvantitativt og kvalitativt i projektet.  

Dels er det en målsætning at så mange kommuner får 
udført de nødvendige rettelser på en ensartet måde, 
så data er homogene på tværs af Danmark. Derfor 
evaluerer projekt på antallet af rettelser. 

Dels skal det forbedrede tilpasningslag resultere i et 
bedre grundlag for hydrologiske beregninger og der-
med beslutninger i fremtidige klimatilpasningsprojek-
ter. Derfor evaluerer deltagerkommunerne om de af-
ledte bluespotkort stemmer overens med virkelighe-
den.        

Endelig evaluerer projektgruppen Niras metode midt-
vejs, for om den medfører en væsentlig reduktion af 
den kommunale opgave med tilpasningslaget. 

Q1:  Første læringsforløb afsluttes 
1.maj 

Niras har udviklet en metode til at 
reducere den kommunale opgave.  

Metoden evalueres og bestyrelsen 
tager beslutning (primo april) om 
metoden skal anvendes på alle kom-
muner.  

Maj: Bestyrelsen har truffet beslut-
ning om at anvende metoden og 
data herfra udsendes til kommu-
nerne i etaper fra midt juni og frem. 

Sep.: 23 kommuner har meldt til kva-
litetskontrol, hvor de benytter NIRAS 
beregninger. Der er i den forbindelse 
afholdt to workshops for at støtte 
kommunerne med dette. 

Dec.: Der er afholdt webinarer og 
spørgetime for de deltagende kom-
muner. Projektet blev desuden syn-
liggjort på Kortdage. 
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Hvorfor og for hvem? Hvordan? Leverancer og milepæle Opfølgning Status 

Jens Demonstrationsprojektet har til formål at afprøve 
vandløbsreferencekonceptet i den kommunale 
vandløbsadministration mhp. at skabe forankring 
hos kommunerne.  

Herefter kan projektgruppen foretage en første 
vurdering af nødvendige investeringsomkostnin-
ger, herunder datavask og koblingsarbejdet. 

Projektgruppen vil skitsere og synliggøre en specifik use case 
og datas vej og arbejdsopgaver i et dataflow samt udføre et 
konkret eksempel, der kan afdække mulige gevinster. 

Projektgruppen vil, som test, afprøve koblinger mellem lo-
kale vandløbsgeometrier og GeoDanmarks vandløbsgeome-
trier. 

Projektgruppen vil vurdere den opnåede værdi ved sammen-
stillingen med vandløbsfagdata 

Projektgruppen vil afdække mulige barrierer i forbindelse 
med implementering i kommunerne samt formidle forven-
tede gevinster overfor kommunerne. 

Q1: Projektgruppen afholder workshop med Ringkø-
bing-Skjern Kommune. 

Projektgruppen udarbejder usecases og tidsplan med 
milepæle. 

Q2: Projektgruppen afdækker ressourcer, barrierer og 
gevinster. 

Projektgruppen udarbejder beslutningsgrundlag til be-
styrelsen om hvordan man skal igangsætte implemen-
teringsprojektet og hvad næste skridt er. 

Q1: Workshop afholdt i Ringkøbing-
Skjern og usecases og tidsplan er ud-
arbejdet. 

Maj: Afrapporteringen er i gang og 
projektgruppen udarbejder beslut-
ningsgrundlag til bestyrelsen.  

Sep.: Demonstrationsprojektet er af-
rapporteret til bestyrelsen, som be-
sluttede, at der skal være fokus på 
værktøjsunderstøttelse.  

Dec.: Afsluttet 

 

Organisation 
og ressourcer 

Ingen planlagte ak-
tiviteter i 2023 

      

 


